
وضعیت لیگ بلژیک مشخص شد
بروژ رسما قهرمان لیگ بلژیک شد

باش��گاه کلوب بروژ رسما خبر قهرمانی خود را در فصل 
2020-2019 لی��گ بلژیک با وجود لغ��و این رقابت ها به 
خاطر ش��یوع ویروس کرونا اعلام کرد. به گزارش اسپورت، 
لیگ بلژیک نخستین لیگ اروپایی بود که تنها بعد از چند 
هفته از شیوع ویروس کرونا لغو شد و فدراسیون فوتبال این 
کش��ور پایان آن را اعلام کرد. کلوب بروژ با وجود لغو لیگ 
بلژیک با توجه به قرار گرفتن در صدر جدول رده بندی رسما 
به عنوان قهرمان انتخاب شد. این باشگاه بلژیکی خبر انتخاب 
به عنوان قهرمان فصل را رسما اعلام کرد. کلوب بروژ با 15 
امتیاز اختلاف نسبت به نزدیک ترین تعقیب کننده خود در 
صدر جدول رده بندی قرار داشت و این فاصله امتیازی کافی 
بود تا به عنوان قهرمان انتخاب شود. همه باشگاه های فوتبال 
بلژیک با این تصمیم فدراسیون فوتبال این کشور موافقت 
کردند و همین باعث شد قهرمانی کلوب بروژ هم رسما اعلام 
شود. این هفدهمین قهرمانی کلوب بروژ در تاریخ لیگ بلژیک 

به شمار می آید.

بلاتکلیفی در بسکتبال بانوان
معطل  یک بازی

مسؤول کمیته مسابقات بسکتبال بانوان می گوید درباره 
زمان برگزاری تنها دیدار برگشت بانوان تصمیم گیری نشده 
و فدراسیون به دنبال تعیین قهرمان در زمین بازی است. 
به گزارش ایسنا، دیدار برگشت فینال بسکتبال بانوان بین 
تیم های گروه بهمن تهران و بانوان ش��هر گرگان به دلیل 
ش��یوع ویروس کرونا به تعویق افتاد. هرچند فدراس��یون 
بس��کتبال پایان لیگ برتر مردان را اعلام کرد اما می گوید 
دیدار برگش��ت بانوان در ش��رایط مناسب برگزار می شود. 
س��تاد ملی مقابله با کرونا در ورزش بتازگی از باز ش��دن 
 ورزشگاه ها و برگزاری مسابقات برخی رشته های انفرادی

خبر داد. حس��ن روحانی نیز دیروز اعلام  کرد فعالیت های 
ورزش��ی بدون حضور تماش��اگر و  با رعایت پروتکل های 
بهداش��تی بعد از عید فطر آغاز می شود. با این حال تالین 
طهماسیان، مسؤول کمیته مسابقات بسکتبال بانوان درباره 
وضعیت تصمیم گیری دیدار برگشت فینال لیگ بانوان به 
ایس��نا گفت: هنوز مجوز ورزش های گروهی صادر نشده 
است و این بازی هم تیمی است در نتیجه مجوز برگزاری 

آن را نداریم.
طهماسیان درباره اعلام پایان لیگ بیان کرد: در این باره 
به نتیجه ای  نرسیده ایم چون هدف مان این است قهرمان را 
در زمین بازی مشخص کنیم.  با این حال هنوز زمان برگزاری 
بازی مشخص نیست و تابع تصمیمات وزارت ورزش هستیم.

رئیس کمیته داوران فدراسیون والیبال انتخاب شد
ابراهیم فیروزی حکم گرفت

رئیس فدراس��یون والیبال در حکمی »ابراهیم فیروزی« 
را ب��ه عنوان رئیس کمیت��ه داوران منصوب کرد. به گزارش 
روابط عمومی فدراس��یون والیبال، محمدرض��ا داورزنی در 
حکم��ی ابراهیم فیروزی را به عن��وان رئیس کمیته داوران 
 فدراس��یون والیبال جمهوری اس��لامی ایران منصوب کرد.

در قس��متی از ابلاغ رئیس فدراسیون والیبال برای فیروزی، 
آمده است: ضروری است با توجه به اهمیت این کمیته نسبت 
به ساماندهی و برنامه ریزی برای ارتقای کیفی سطح داوران 
کشور در رده های مختلف با همکاری سایر اعضای کمیته و 
 تعامل با دبیرکل و سایر ارکان فدراسیون، اقدام لازم را معمول

فرمایید. نرگس افشین، منیژه صادقی، فرهاد شاهمیری و بهرام 
سلیمانی دیگر اعضای کمیته داوران فدراسیون والیبال هستند 
که فیروزی سمت های آنان را به عنوان نایب رئیس، دبیر و 
عضو کمیته مشخص خواهد کرد. نشست کارگروه داوری روز 
سه شنبه 2۳ اردیبهشت به ریاست دکتر محمدرضا داورزنی و با 
حضور وحید مرادی مشاور عالی، میلاد تقوی سرپرست دبیری، 
مهناز ش��اددل مشاور امور بانوان، فرهاد شاهمیری، ابراهیم 
فیروزی، مس��عود یزدان پناه، علیرضا قریب، محسن ترابی، 
نرگس افشین، هدیه صابری و ماندانا مطیعی برگزار شده بود.

اخبار

ورزشی

احتمال شروع مجدد مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران با 
اعلام رئیس جمهور مبنی بر آغاز فعالیت رشته های ورزشی 

بدون حضور تماشاگر قوت گرفت.
از هفته گذشته خیلی ها در انتظار فرا رسیدن روز شنبه 
بودند تا موضع ستاد مقابله با ویروس کرونا درباره برگزاری 
رقابت های لیگ برتر فوتبال مش��خص شود. شنبه حسن 
روحانی، رئیس جمهور در پایان جلسه این ستاد اعلام کرد: 
»فعالیت های ورزشی بازگشایی خواهند شد، البته این کار 
باید در چارچوب پروتکل های بهداش��تی و بدون تماشاگر 
باش��د، هیچ اجتماعی را ش��اهد نباشیم و تماشاگر در این 
حوزه حضور نداش��ته باشد که این پروتکل از سوی وزارت 

بهداشت ابلاغ خواهد شد«.
با توجه به اظهارات رئیس جمهور و تضمین های سازمان 
لیگ به ستاد مقابله با کرونا برای رعایت پروتکل های الزامی، 
احتمالا بزودی برنامه جدیدی به دست مسؤولان برگزاری 
مسابقات فوتبال برسد تا طبق دستورالعمل اعلام شده، ابتدا 

تمرینات تیم ها به مدت ۳ هفته برگزار شود.
با وج��ود چراغ س��بز دولت و آمادگی س��ازمان لیگ، 
همچن��ان برخی تیم ها با راه اندازی کمپین هایی، در صدد 
جلوگی��ری از برگزاری رقابت ها هس��تند. البته این تیم ها 
تعطیلی رقابت ها به شرط قبول کردن جدول کنونی لیگ 
و انتخاب قهرمان، تیم های راه یافته به آسیا و سقوط کننده 

به دسته پایین تر را زیر سوال می برند.
در هر حال، اکثر تیم ها آماده ش��روع تمرینات هستند 

و حت��ی از روزهای گذش��ته بازیکنان ب��ه صورت انفرادی 
و گروه��ی در حال تمرینات جدی هس��تند تا در ش��روع 

مسابقات، آمادگی لازم را داشته باشند.
در حال حاضر 9 هفته از لیگ برتر، مرحله نیمه نهایی 
جام حذفی و گروهی لیگ قهرمانان آس��یا باقی مانده که 

برگزاری این مسابقات، به فصل جاری خاتمه می دهد.
سلطانی فر: می توان فوتبال را هر 5 روز یکبار برگزار کرد ■

وزی��ر ورزش و جوانان می گوید می توانیم بدون حضور 
تماشاگر به مدت 6-5 هفته لیگ را برگزار کنیم. به گزارش 
فارس، مسعود سلطانی فر در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
اظهار داش��ت: تقریبا 6-5 هفته می توانیم هر 5 روز یکبار 
مس��ابقات را برگزار کنیم. این مس��ابقات بدون تماشاگر و 
با رعایت پروتکل های ویژه برگزار خواهد ش��د. وی افزود: 
اگر حدود 20 تا 25 خرداد مش��کلی داشتیم دوباره لیگ 
را متوق��ف می کنیم. نکته دیگر اینکه ما 28 هزار باش��گاه 
خصوصی داریم که بشدت دچار مشکل شده اند. نزدیک به 
۳00 هزار نفر از پرسنل آنها بیکار هستند و قسمت اعظم 
این پرس��نل کسانی هستند که بیمه نبوده اند. وزیر ورزش 
و جوانان خاطرنش��ان کرد: اجازه می خواهیم هم بتوانیم با 
هماهنگی های انجام ش��ده و تحت نظارت همکاران دکتر 
نمک��ی ک��ه همکاری خوبی ب��ا ورزش داش��تند و نظارت 
فدراسیون پزش��کی- ورزشی بتوانیم به مرور فعالیت های 
باش��گاه های خصوص��ی را آغاز کنیم ک��ه 60 درصد آنها 

باشگاه های بدنسازی و پرورش اندام هستند.

به گفته مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون های ورزشی، 
تصمیم وزارت ورزش مبنی بر ادامه همکاری یا پایان کار 2 رئیس 

بازنشسته بزودی مشخص خواهد شد.
از میان رؤسای فدراسیون های ورزشی بازنشستگی غلامرضا 
جعفری از ریاست فدراسیون ورزش روستایی و عشایری و ناصر 
پورعلیفرد از ریاست فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام مسجل 
شده و حکم صادر شده برای آنها هم رای به پایان حضورشان در 

این 2 فدراسیون حداکثر تا ۳1 اردیبهشت ماه داده است.
بدین ترتیب وزارت ورزش باید حداکثر تا چهارش��نبه هفته 
جاری برای این 2 فدراس��یون سرپرست منصوب کند و پروسه 
انتخابات درباره آنها را در دستور کار قرار دهد البته اگر مبنای کار 
اجرای قانون و عمل به حکم مراجع ذی صلاح باشد، در غیر این 
صورت ریاس��ت این 2 رئیس بازنشسته در ورزش کماکان ادامه 
خواهد داشت، چرا که طبق برخی صحبت های مطرح، رایزنی های 
انجام شده مبنی بر اینکه جعفری و پورعلیفرد که تنها نیمی از دوره 
قانونی ریاست خود را طی کرده اند بتوانند تا پایان سال به همکاری 
با وزارت ورزش برای ریاست فدراسیون های متبوع شان ادامه دهند.
علیرضا خسروی، مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون های 
ورزشی البته در این باره و اینکه برنامه وزارت ورزش پایان همکاری 

با این 2 رئیس است یا ادامه آن، اظهار بی اطلاعی کرد.
وی در گفت وگو با مهر گفت: اگر قرار بر تعیین سرپرست باشد 
باید از طرف شخص وزیر ورزش اقدام شود و گزینه های موردنظر 
 برای سرپرستی به ما معرفی شوند. تا امروز اما هیچ اطلاع رسانی ای

 انجام نشده است؛ نه برای معرفی گزینه های سرپرستی و نه ادامه 

همکاری احتمالی تا پایان سال.
مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون های ورزشی تاکید کرد: 
آنچه مسلم است ۳1 اردیبهشت ماه زمان تعیین شده برای عمل به 
قانون درباره روسای بازنشسته فدراسیون های ورزشی است. قطعا 
وزارت ورزش ت��ا آن زم��ان درباره پایان همکاری یا ادامه آن با 2 

رئیسی که بازنشسته شده اند، تعیین تکلیف خواهد کرد.
خس��روی با ی��ادآوری اینک��ه انتخابات فدراس��یون تنیس 
11 خردادم��اه برگزار می ش��ود، درباره برنامه انتخاباتی س��ایر 
فدراسیون ها گفت: پیش از این اعلام شده بود بعد از ماه رمضان 
با رعایت پروتکل های بهداش��تی برای مبارزه با کرونا، برگزاری 
انتخابات فدراسیون ها را در دستور کار قرار می دهیم. این برنامه 
با مشخص شدن زمان انتخابات تنیس آغاز شد. بتدریج درباره 
دیگر فدراسیون ها هم اقدام لازم انجام خواهد شد. وی همچنین 
درباره ووش��و و کاندیداهای ریاست این فدراسیون تاکید کرد: از 
مجموع افرادی که متقاضی ریاس��ت در فدراسیون ووشو شدند 
پرونده 6 کاندیدا برای مراجع ذی صلاح ارسال شده است. برخی 
کاندیداها نسبت به رای کمیسیون تطبیق و رد شدن شان در این 
کمیسیون اعتراض داشتند و آن را مطرح کردند. تجدیدنظر درباره 

این کاندیداها انجام و بر رای اولیه تاکید شد.
مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون های ورزشی تصریح کرد: 
بررسی ها و اعلام نتیجه در کمیسیون تطبیق بر اساس مستندات و 
مدارک است نه نظرات شخصی؛ این مستندات حکم به تایید تنها 
6 کاندیدا داد. این کاندیداها قاعدتا بعد از تایید مراجع ذی صلاح 

اجازه حضور در انتخابات را دارند.

ادامه مسابقات ورزشی بعد از ماه رمضان

بدون تماشاگر
برنامه وزارت ورزش برای رؤسای بازنشسته

جایی برای پیرمردها هست؟

رونمایی از کارگزار جدید استقلال؛ ۱۰ میلیارد تومان برای یک فصل
کارگزار جدید باشگاه استقلال انتخاب و به صورت رسمی معرفی شد. شرکت »جهان فولاد متین« در بدو عقد قرارداد با تخصیص مبلغ 
50 میلیارد ریال به صورت پیش پرداخت و تضمین مبلغ 50 میلیارد ریال ضمانتنامه حسن انجام تعهدات و برخورداری از ظرفیت های 
جدید درآمدزایی و ویژگی بارز حسن شهرت، به عنوان کارگزار شرکت فرهنگی- ورزشی استقلال انتخاب شد.

  س�رانجام طرح چرخشی انتخابی تیم ملی تدوین شد. شما 
موافق این طرح هستید؟

صد درصد موافق این طرح هستم ولی به شرطی که عملی 
شود، چرا که از دهه 60 تا الان رئیس فدراسیون ها مدام می گفتند 
می خواهیم مسابقات انتخابی المپیک را قانونمند برگزار کنیم 
اما به هر دلیلی که خودش��ان می دانستند، طرح ها اجرا نشد و 
در فدراس��یون کشتی بایگانی شد. به هر حال من از این طرح 

استقبال و حمایت می کنم. 
  این طرح عیب و ایرادی هم دارد؟

تا اجرا نشود، نمی توان ایرادی گرفت. وقتی بندهای این طرح را 
روخوانی می کنیم، متوجه می شویم خیلی خوب و دقیق تدوین شده 
است. در کنفرانس خبری هم به آقای دبیر گفتم کاش یک نسخه 
از این طرح را به ما خبرنگاران می دادند تا ما هم نگاهی بیندازیم. 
  به طور غیررسمی این طرح منتشر شد که سروصدای زیادی 

هم به پا کرد. بهتر نبود تا زمان اجرا شدن، مسکوت می ماند؟
چون مسابقات المپیک یک سال به تعویق افتاد و آقای دبیر 
هم به فدراسیون آمدند تا انتخابی را قانونمند کنند، زمان خوبی 
بود تا این طرح مورد بررسی و تدوین قرار بگیرد. به هر حال باید 
این طرح جا بیفتد تا مورد قبول سرمربیان تیم های ملی هم قرار 

بگیرد. خب! دیدیم آقای بنا جزو نفراتی بود که انتخابی تیم ملی 
به ش��کلی که فدراسیون می گفت را قبول نداشت اما وقتی به 
جلسه آمد، با این طرح موافقت کرد. چون در سال های گذشته 
آقای بنا برای مسابقات آسیایی از جام تختی کشتی گیر انتخاب 
می کرد که یکی از آنها دوپینگی از آب درآمد و تمام آن 9 مدال 
فرنگی هم زیر سوال رفت و اصلا دیده هم نشد. اگر می خواهیم 
مسابقات انتخابی و این طرح تداوم داشته باشد باید حتما آزمایش 

دوپینگ هم از قهرمانان بگیرند. 
  این طرح اختیارات را از سرمربی نمی گیرد؟

نه! برعکس این طرح به نفع س��رمربی ش��ده اس��ت. دیگر 
س��لیقه ای عمل ک��ردن مربی معنایی ندارد و کش��تی گیر از 
دل مس��ابقات انتخاب می شود و با بالا رفتن دستش به نشانه 
پیروز میدان صاحب دوبنده کشتی می شود. مثلا دوره گذشته 
محمدج��واد ابراهیمی در چند مس��ابقه در وزن 92 کیلوگرم 
کریمی را برد، در مس��ابقات جام یاش��اردوغو هم اول شد اما 
متأسفانه س��رمربی وقت تیم ملی انگشت روی کشتی گیری 
گذاش��ت که خودش انتخاب کرده بود تا جایی که ابراهیمی 
گفت��ه بود مربی وقت به او اعلام کرده س��اکت را جمع کن و 
برو، تو به درد من نمی خوری. این طرح خوبی اش این اس��ت 

که سرمربی نمی تواند سلیقه ای انتخاب کند و به نفع جوانانی 
شد که در آینده قرار است ستاره شوند. در واقع دیگر حق هیچ 

کشتی گیری ضایع نمی شود. 
  با توجه به اینکه سال بعد المپیک را پیش رو داریم، زمان کافی 

برای اجرای این طرح داریم؟
زم��ان خوبی داریم. خود آقای دبیر عنوان کردند که در وزن 
9۷ کیلوگرم هنوز سهمیه المپیک نگرفته ایم. محمدیان، شعبانی 
و حتی رضا یزدانی که اعلام آمادگی کرده اند از شانس های اصلی 
گرفتن دوبنده کشتی در این وزن هستند. با این طرح یکی از این 
۳ مدعی برای المپیک انتخاب می شوند. سطح انتخابی قهرمانی 
کشوری ما به قدری پایین آمده بود که باور کنید از سطح انتخابی 
استانی هم پایین تر شده بود. به اجرای این طرح از نظر کیفیت 

و زنده شدن کشتی مان خیلی امیدوار هستم. 
  حداق�ل این ط�رح از قهر کردن کش�تی گیران بن�ام ایران 

جلوگیری می کند. 
بله! اگر این طرح اجرا شود دیگر از ناله و نفرین های نفرات دوم 
و سوم که سرمربی نفر اول را انتخاب می کرد و آنها می گفتند حق 
ما ضایع شده، جلوگیری می شود. این طرح جامع و کامل است 
و دیگر این مشکل هم به وجود نمی آید. در واقع روی کاغذ که 

نگاه می کنیم باید قهر کردن کشتی گیران منطقی باشد و جوابی 
داشته باشد؛ وقتی در ۳-2 مسابقه انتخابی یک کشتی گیر پیروز 
میدان می ش��ود، چرا باید کشتی گیر بازنده قهر کند؟ حتی اگر 
در مسابقات انتخابی هم حق کشتی گیری ضایع شود، کادرفنی 
ورود می  کند و تصمیم خوبی خواهد گرفت. همه این موارد در 

طرح گنجانده شده است. 
  خبر جدیدی از کشتی دارید که بخواهید عنوان کنید؟

در کنفران��س خبری آقای دبی��ر اعلام کرد با توجه به ترک 
جلس��ه توس��ط آقای غلامرضا محمدی اگر این موضوع تکرار 
ش��ود، فدراسیون با او قطع همکاری خواهد کرد و این کمی ما 

را نگران کرده است. 
  یعنی احتمال کنار رفتن سرمربی تیم ملی کشتی آزاد وجود دارد؟

100 درصد. وقتی رئیس فدراسیون در مصاحبه مطبوعاتی این 
موضوع را رسانه ای می کند، حتما در این باره فکر کرده که عنوان 
می کند. سوال این است که آقای محمدی روی کدام بند اعتراض 
داشته که جلسه را با ناراحتی ترک کرده است؟ باید ببینیم حق 
با کدام طرف است، البته کار ایشان حرفه ای نبود ولی به هر حال 
باید با گفتمان این مشکلات را حل کرد نه اینکه سرمربی تیم ملی 

جلسه را ترک کند. 

احمد دباغ، عضو سابق کمیته پیشکسوتان کشتی در گفت وگو  با »وطن امروز« پس از انتشار طرح چرخشی انتخابی تیم ملی:

دیگر حق خوری نداریم
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]  مارکا   [

خوش برگشتی فوتبال
]   اسپورت  [

بالاخره فوتبال
]  موندودپورتیوو   [

بوندس لیگا، آزمون فوتبال

زهره فلاح زاده: فدراسیون کشتی ایران سرانجام طرح 
چرخشی انتخابی تیم ملی را برای حضور ملی پوشان این 
رشته در المپیک 2۰2۱ توکیو تدوین کرد، البته این طرح 
مخالف و موافق هم داشت تا جایی که غلامرضا محمدی، 
سرمربی تیم کشتی آزاد ایران با ناراحتی جلسه را ترک 
کرد و ممکن است بابت همین رفتار از این سمت کنار رود. 
به همین منظور و برای بررسی این طرح »وطن امروز« با 
احمد دباغ، روزنامه نگار، کارشناس کشتی و عضو سابق 

کمیته پیشکسوتان این رشته گفت وگو کرد. 


